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Puheenjohtaja Paula Werning esitteli valtuutettujen Sheikki Laakson, 
Ukko Bambergin, Juhani Palmrosin ja Jarmo Uuttalan jättämän 
seuraavan valtuustoaloitteen: 

”Esitän, että Kouvolan kaupunki selvittää mahdollisuudet rakentaa 
Kouvolaan kevyenilmailun lentokenttä. 

Perustelut 

Ilmailu on kasvava ala. Samalla sähköllä lentävät miehitetyt ja 
miehittämättömät lentokoneet tekevät läpimurtoa. Sähköistyminen 
mullistaa lentoliikenteen, varsinkin pienempien seutukuntien osalta. 

Nopeasti kehittyvä teknologia tarjoaa ratkaisut pienten lentokenttien 
matkustaja- ja tavaraliikenteeseen. 

 Sähkötoimiset lentokoneet ja dronet ovat taloudellinen ja 
vähäpäästöinen ratkaisu lyhyille reiteille. 

 Sähköisten lentokoneiden operointikustannukset ovat edullisia. 

 Sähköisten lentokoneiden vaatima kiitorata on lyhyempi kuin isojen 
koneiden. 

 Meluhaittaa ei ole. 

Kouvolassa on potentiaalia 

Pohjois-Kymenlaakso tarvitsee kevyenilmailun lentokentän, joka 
mahdollistaa tulevat ilmailun tarpeet. Sähkötoimiset lentokoneet ovat 
hiljaisia, joten ne soveltuvat operoitavaksi asutuskeskuksissa tai lähellä 
asutuskeskuksia. 

Suomen poikittaissuuntainen lentoliikenne on puutteellinen. 
Pienemmillä ja vähäpäästöisillä ja vähämeluisilla lentokoneilla saadaan 
tiheämmät lentoyhteydet mm. idän ja lännen välisille reiteille. 

Kun lentäminen sähköistyy, lisääntyy kaupunkien välinen 
matkustaminen lentokoneilla ja niistä tulee junillekin kilpailija 10 vuoden 
kuluessa. 

Toimenpiteitä 

Hyvissä ajoin valmistautuminen ja infrastruktuurin tekeminen on 
välttämätöntä. 



Selvitetään kentän tarpeellisuus ja edellytykset sekä kartoitetaan läheltä 
keskustaa kevyenilmailun kentälle sopivat alueet ja edistetään siihen 
liittyvää kaavoitusta. Mikäli katsotaan tarpeelliseksi, mainittuja 
toimenpiteitä toteuttamaan valitaan asiantuntijoista ja vaikuttajista 
työryhmä tai vastaava.” 

Kaupunginvaltuuston päätös: 

Kaupunginvaltuusto päätti lähettää aloitteen kaupunginhallituksen 
valmisteltavaksi. 

___________  


